
 

 

НАЦИОНАЛНА ЗДРАВНООСИГУРИТЕЛНА КАСА 
София 1407, ул. „Кричим” № 1  

 

 

 

 

СТЕНОГРАФСКИ ПРОТОКОЛ 

ОТ ПРОВЕДЕНО ОНЛАЙН ЗАСЕДАНИЕ 

НА НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК 

27 ОКТОМВРИ 2020 ГОДИНА 

 

 

 Днес, 27 октомври 2020 г., се проведе онлайн заседание на Надзорния 

съвет на НЗОК. 

 

Участват: 

От Надзорния съвет на НЗОК: Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Галя 

Димитрова, Росица Велкова, д-р Иван Кокалов, Григор Димитров, Оля 

Василева, Пламен Таушанов. 

Проф. д-р Петко Салчев – управител на НЗОК, д-р Йорданка Пенкова – 

подуправител на НЗОК. 

Не участват следните членове на Надзорния съвет: Теодор Василев  

 

Заседанието започна в 18.00 часа. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Добър ден, колеги. Благодаря Ви, че се отзовахте 

на поканата. С дневния ред сте се запознали. Който е съгласен с него, моля 

да гласува. Приема се. 

ДНЕВЕН РЕД: 
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1. Информация за текущо изпълнение към 30.09.2020 г. на бюджета на 

НЗОК и предложения за промени по бюджетните показатели и за 

актуализирано месечно разпределение на бюджета на НЗОК за 2020 г. 

2. Прилагане реда на „Методика за определяне на размера на сумите, 

заплащани от НЗОК на изпълнители на медицинска помощ, на дентална 

помощ и на медико-диагностични дейности за работа при 

неблагоприятни условия по повод на обявена епидемична обстановка“. 

3. Прилагане реда на т. 7.12 - т. 7.15 от „Методика за определяне на размера 

на сумите, заплащани от НЗОК на изпълнители на медицинска помощ, на 

дентална помощ и на медико-диагностични дейности за работа при 

неблагоприятни условия по повод на обявена епидемична обстановка“. 

4. Информация за очакваното изпълнение към 31.10.2020 г. на 

Националните рамкови договори за 2020 - 2022 г. 

5. Изпълнение на раздел III, т. 1 от „Условия и ред в изпълнение на § 1, ал. 4 

от Закона за бюджета на НЗОК за 2020 г., определени съвместно между 

Националната здравноосигурителна каса и Българския лекарски съюз“ № 

РД-НС-01-2/20.10.2020 г. 

6. Утвърждаване на актуализирани Изисквания за заболявания с експертиза 

по чл. 78, т. 2 от ЗЗО. 

7. Разни. 

ЗА – Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Галя Димитрова, Росица Велкова, д-р 

Иван Кокалов, Григор Димитров, Оля Василева, Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Предлагам първа точка и точка 4 да ги 

разглеждаме едновременно, защото са взаимосвързани. В областта на 
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ПИМП, СИМП и МДД може би се очертава лек недостиг на средствата, в 

ПИМП на годишна база и в МДД, но смятам, че на този етап не се налага да 

предлагаме корекция в цени и обеми на дейности по ред причини. Знаете, 

че водим преговори за Анекс към Националния рамков договор за 

медицинските дейности за тези теми, които обсъдихме заедно с Вас. Водим 

преговори за следващата година. Не мисля, че мащабът на отклонението от 

първоначално заложените параметри в месечното разпределение за 

месеците ноември и декември налагат да предприемем някакви действия за 

корекция на цените в тези три направления. За ноември и декември смятам, 

ако има известен недостиг на средства, да го компенсираме от други 

направления, от които можем да правим промяна, например от 

медицинските изделия, където се очертава известна икономия на средства. 

От там можем да компенсираме недостигът в медицинските дейности.  

В областта на лекарствата трябва да се съберат необходимите 

отстъпки до края на годината. На този етап при средномесечен разход от 

109 млн. лв. това, което се очертава за ноември и декември, предполага 

дефицит от около 60 млн. лв., но ние разчитаме на ангажимента, който пое 

проф. Салчев, затова че отстъпките ще се съберат и няма да имаме дефицит 

по бюджета за лекарства през тази година. Тук, молбата ми е колегите да 

създадат организация, както вече коментирахме, този ред вече сме го 

прилагали миналата година, да предложим авансово да се платят 

отстъпките по механизма, които са дължими за последното тримесечие на 

тази година, до края на тази година. Това, пак подчертавам, е правено, но 

трябва пак да се приложи този механизъм, да не го правим в последния 

момент. Мисля, че от страна на компаниите не би следвало да има 

неяснота, тъй като те миналата година подкрепиха този подход.  
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В областта на медицинските изделия, както отбелязах, може би се 

очертава известна икономия на средства, но на този етап е твърде 

оптимистично да коментираме.  

В областта на денталната помощ се очертава дефицит на този етап от 

10 млн. лв. над предварително разчетените средства, които с договарянето 

на Националния рамков договор преразпределихме от оперативния резерв. 

Остава на Вас да решите дали да изпратим писмо до Българския 

зъболекарски съюз с цел предприемане на действия за месеците ноември и 

декември, защото там трябва да компенсираме по друг механизъм или 

трябва да намалим цени. Очаква се, че ще има превишение. 

В другите направления на дейност сме в рамките на бюджета, като 

плащанията към други здравноосигурителни фондове.  

Това е на този етап информацията по тези две точки. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Превишението на зъболекарите на 

протезите ли се дължи? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Не, то е заради увеличените цени на всички 

останали дейности. Там, освен че прилагаме механизма за 85% в най-голям 

мащаб и просто се отчита по-голям обем дейности от това, което можем да 

си позволим с цените, които приехме. И ние това го прогнозирахме, но се 

съобразихме с идеята, че ежемесечно ще наблюдаваме. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Ако разрешите, тогава да поканя 

денталните лекари на среща другата седмица и да говорим с тях какво 

правим. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Аз лично подкрепям да делегираме права на проф. 

Салчев да проведе среща с тях и да видим те как виждат очакваното 

изпълнение на бюджета. 
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ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: И протоколът от срещата ще Ви бъде 

изпратен по имейла, за да се запознаете какво сме говорили. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Може, ако някой от членовете на Надзора желае, 

да присъства. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Няма никакъв проблем. Ще го 

организирам и ще Ви се обадя. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Ако ни информира кога ще бъде, няма 

проблем. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Само във връзка с това да Ви кажа, 

че днес изпратих писмо до фармацевтичния и лекарския съюз относно 

рецептите. Отговорът на фармацевтичния съюз е, че искат среща и не 

желаят да се удължават сроковете, а лекарският съюз са под карантина и ще 

ни отговорят допълнително, както и за PSR тестовете, и за клиничните 

пътеки нямам никакво становище по предложението, което миналия път 

гледахме. Това е за информация само. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: В т. Разни няколко неща ще обсъдим. Други 

предложения, бележки? 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Аз бях казал преди време на проф. Салчев, 

че прави впечатление, че едни лечебни заведения имат дейност 20, 30, 50, 

други нямат никаква. Не може ли този процент 85% да бъде при някакъв 

минимум дейност, все пак.  

Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: Не забравяйте, колеги, че спряхме плановия 

прием и ограничаваме дейността им. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Вие кажете. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Аз лично смятам, че на този етап до края на 

годината е твърде рисково да правим каквото и да е. 
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ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Не до края на годината, говоря по 

принцип. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Не сме стигнали. Да стигнем до преговори за нови 

цени и обеми, тепърва има срещи, както стана дума. Живи и здрави, да се 

приеме бюджетът в Народното събрание и после ще седнем на преговори за 

следващата година. Който е съгласен да приемем т. 1 и т. 4 в цялост, като 

проф. Салчев, след като проведе разговор със зъболекарския съюз, ще ни 

информира, за да вземем решение, моля да гласува. Приема се. Благодаря 

Ви. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Упълномощаваме го да провежда 

разговори с Българския зъболекарски съюз. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да, от гледна точка на годишното приключване 

тяхната визия. 

По т. 1 от дневния ред: 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Приема за информация текущото изпълнение към 30.09.2020 г. на 

бюджета на НЗОК за 2020 г.   

2. Приема промени по бюджета на НЗОК за 2020 г., съгласно 

Постановление на Министерски съвет № 247 от 3 септември 2020 г. (обн., 

ДВ, бр. 79 от 8.09.2020 г., в сила от 8.09.2020 г.), както следва: 

 

в лева

№ по ред Увеличение 0

I. ПРИХОДИ И ТРАНСФЕРИ - ВСИЧКО 1 847 000

4. Допълнителен трансфер, съгласно ПМС № 247 от 03.09.2020 г. 1 847 000

№ по ред Увеличение 1 847 000

II. РАЗХОДИ И ТРАНСФЕРИ - ВСИЧКО 1 847 000

II.1. РАЗХОДИ 1 847 000

1.1. Текущи разходи 1 847 000

1.1.1. Разходи за персонал 1 847 000

Показатели по бюджета за 2020 г.
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3. Приема вътрешно-компенсирани промени в средствата за плащания от 

трансфери от Министерство на здравеопазването по ал.1, ред 3 от ЗБНЗОК 

за 2020 г. и съответно в средствата за получени трансфери от Министерство 

на здравеопазването, както следва: 

в лева

№ по ред Увеличение 4 800 000

3. Получени трансфери от Министерството на здравеопазването за : 4 800 000

3.1.
Лекарствени продукти – ваксини и дейности по прилагането им по чл. 82, ал. 2, т. 3 от Закона за

здравето
3 800 000

3.5.
Дейности във връзка с лечение на лица до 18-годишна възраст по чл. 82, ал. 1а, 3 и 6 от Закона за

здравето
1 000 000

№ по ред Намаление 4 800 000

3. Получени трансфери от Министерството на здравеопазването за : 4 800 000

3.4. Суми по чл. 37, ал. 6 от Закона за здравното осигуряване 3 800 000

3.6.
Дейности във връзка с лечение на лица над 18-годишна възраст по чл. 82, ал. 1а и 6 от Закона за

здравето
1 000 000

Показатели по ЗБНЗОК за 2020 г.

 

в лева

№ по ред Увеличение 4 800 000

1.1.4. Плащания от трансфери от Министерството на здравеопазването по ал. 1, ред 3, за: 4 800 000

1.1.4.1.
Лекарствени продукти – ваксини и дейности по прилагането им по чл. 82, ал. 2, т. 3 от Закона за 

здравето
3 800 000

1.1.4.5.
Дейности във връзка с лечение на лица до 18-годишна възраст по чл. 82, ал. 1а, 3 и 6 от Закона за 

здравето
1 000 000

№ по ред Намаление 4 800 000

1.1.4. Плащания от трансфери от Министерството на здравеопазването по ал. 1, ред 3, за: 4 800 000

1.1.4.4. Суми по чл. 37, ал. 6 от Закона за здравното осигуряване 3 800 000

1.1.4.6.
Дейности във връзка с лечение на лица над 18-годишна възраст по чл.82, ал.1а и 6 от Закона за 

здравето
1 000 000

Показатели по ЗБНЗОК за 2020 г.

 

 

4. Приема, в приложение към настоящото решение, актуализирано месечно 

разпределение на бюджета на НЗОК за 2020 г., в сила от 08.09.2020 г. 

5. Възлага на управителя на НЗОК да утвърди разпределението на 

средствата по бюджетните сметки на ЦУ на НЗОК и РЗОК за 2020 г., 

съгласно настоящото решение. 

ЗА – Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Галя Димитрова, Росица Велкова, д-р 

Иван Кокалов, Григор Димитров, Оля Василева, Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 



8 

 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Точка 2 има две подточки. Едната е за 

изпълнителите на ПИМП, СИМП, МДД и дентална помощ, а другата е за 

лечебните заведения за болнична медицинска помощ. Това не е нещо, което 

за пръв път разглеждаме, единствено, ако Вие имате някакви забележки. 

Колегите са приложили механизмите с цел отразяване плащанията за м. 

октомври в очакваното изпълнение на бюджета. За болнична помощ се 

очакват 182 млн. лв. да разплатим. Горе-долу на нивата на предходния 

месец. Няма някакви тенденции за промени. Съответно и в другите 

дейности няма съществени тенденции за отклонение, с изключение на 

плащания за ПИМП, които през октомври са 26 млн. лв., спрямо 23 млн. лв. 

през септември. Допълнителните плащания по механизма 85% за 

неблагоприятни условия на работа са общо 6.9 млн. лв. за извънболничната 

медицинска помощ, като 4.6 млн. лв. от тях се формират от денталната 

помощ, 1.1 млн. лв. за СИМП, за ПИМП и МДД имат незначителен размер, 

т.е., те са си възстановили дейността на този етап. И за болнична 

медицинска помощ също няма отклонение, горе-долу са на същите нива, 

както миналия месец. Това, което каза д-р Пенков, за плановия прием, може 

би ще даде отражение за плащанията за ноември и декември. Но сега 

средствата за заплащане за неблагоприятни условия са в размер 4.5 млн. лв. 

И разликата спрямо 100% дейност е 17.8 млн. лв. Ако имате някакви 

предложения и забележки, заповядайте. Няма. Да разбирам, че точка 2 я 

приемаме. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Приемаме. 

По т. 2 от дневния ред:  

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

Утвърждава, в приложение към настоящото решение, по РЗОК 

стойности за изпълнители на първична извънболнична медицинска помощ, 
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специализирана извънболнична медицинска помощ, медико-диагностична 

дейност и дентална помощ за заплащане през месец октомври 2020 г., за 

работа при неблагоприятни условия през месец септември 2020 г., съгласно 

реда на „Методика за определяне на размера на сумите, заплащани от 

НЗОК на изпълнители на медицинска помощ, на дентална помощ и на 

медико-диагностични дейности за работа при неблагоприятни условия по 

повод на обявена епидемична обстановка“, приета съгласно договор № РД-

НС-01-4-2 от 06.04.2020 г. за изменение и допълнение на Национален 

рамков договор за медицинските дейности между НЗОК и БЛС за 2020-

2022 г. и договор № РД-НС-01-3-1 от 06.04.2020 г. за изменение и 

допълнение на Национален рамков договор за денталните дейности между 

НЗОК и БЗС за 2020-2022 г. 

ЗА – Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Галя Димитрова, Росица Велкова, д-р 

Иван Кокалов, Григор Димитров, Оля Василева, Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Утвърждава, в приложение към настоящото решение по РЗОК и по 

изпълнители на болнична медицинска помощ (БМП), стойности за 

заплащане през месец октомври 2020 г. за работа при неблагоприятни 

условия през месец септември 2020 г., съгласно реда на „Методика за 

определяне на размера на сумите, заплащани от НЗОК на изпълнители на 

медицинска помощ, на дентална помощ и на медико-диагностични 

дейности за работа при неблагоприятни условия по повод на обявена 

епидемична обстановка“, приета съгласно договор № РД-НС-01-4-2 от 
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06.04.2020 г. за изменение и допълнение на Национален рамков договор за 

медицинските дейности между НЗОК и БЛС за 2020-2022 г.  

2. Възлага на управителя на НЗОК да разпореди на директорите на РЗОК, 

утвърдените по т. 1 от настоящото решение стойности, да се отразят в 

Приложение 2 към сключените индивидуални договори на изпълнителите 

на БМП и заплащането да се извърши през месец октомври 2020 г. 

ЗА – Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Галя Димитрова, Росица Велкова, д-р 

Иван Кокалов, Григор Димитров, Оля Василева, Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Преминаваме към т. 3 от дневния ред - Прилагане 

реда на т. 7.12 - т. 7.15 от „Методика за определяне на размера на сумите, 

заплащани от НЗОК на изпълнители на медицинска помощ, на дентална 

помощ и на медико-диагностични дейности за работа при неблагоприятни 

условия по повод на обявена епидемична обстановка“, за заплащане на 

100% на някои лечебни заведения за болнична медицинска помощ. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Те са си изпълнили бюджета, който сме им 

определили? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Поради специфичните условия искат да бъдат 

финансирани до 100%. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Не можах да разбера. Искам простичко да 

ми го обясните. Дайте ми някакви примери. Какво значи до 100% при 

условие, че той иска пари, но не ги е изработил или ги е изработил и иска 

да му ги дадем? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ако ги е изработил, ние му ги даваме напълно. Но, 

ако не ги е изработил напълно, ние му даваме 85%. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Защо ще му дадем над 85%? Ако не може да 

си плати фонд работна заплата, съм съгласен. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ако не може да си плати фонд работна заплата и 

за целта са ни представили справка, това са болници, има ги в справката. 

Така сме приели механизма и мисля, че трябва да ги подкрепим тези 

болници. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Тя всяка една болница може да се обърне с 

такава молба. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Те представят допълнителна информация, която 

колегите от РЗОК я анализират, проверяват и дават предложения. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Вижте, там, където съм ходил, те даже не 

могат да си усвоят парите, а пък фонд работна заплата си върви. И ако не 

му достигнат, за да си изплати разходи и фонд работна заплата с тези 85%, 

нека да си го каже – не ми достигат и с числа. И тогава можем да им ги 

дадем. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Те са доказани с числа. Имат съответните анализи. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз ще искам да ми покажете всичките тези 

неща как са били поискани. Дали действително нещо не им достига. 

Сериозно Ви го казвам. Ще дойда да проверя абсолютно всички тези 

искания на каква база са. Не могат да си изплатят задължения, не могат да 

изплатят работни заплати с тези 85%. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Това са болници, които лекуват пациенти с ковид. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Има такива болници, които правят и над 

100% и аз казах, че ще им плащаме. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Те не изпълняват над 100%, защото лекуват 

пациенти с ковид и им е спряла цялата останала дейност. И, лекувайки 

пациенти с ковид, не могат да генерират приходите, които получават от 
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всички останали дейности. Поради тази причина те са изключително 

натоварени, преобразували са си отделенията и клиниките за ковид 

лечение, а в същото време не могат да получат приходите, които са им 

необходими за разходи на целия персонал. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Нали плащаме 1500 лв. за ковид? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ние плащаме на определени служители, които 

обслужват определен брой пациенти, не на всички. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: На пациент, на пътека ковид… Казвате, че 

те имат пътеки, които са над 1200 лв. и те са страшно много и затова губят 

пари. Добре, но аз пак ще дойда да проверя. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Ако искате, ще Ви изпратя по 

имейла всичките тези неща по т. 3. Документите от РЗОК и начините на 

изчисляване. За м. юли, които са поискали, са само две лечебни заведения, 

а за м. август са 17 лечебни заведения. Точката по методиката, която сме я 

приели всичките, им позволява това нещо, да искат над 85%. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Те не лекуват само ковид. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Методиката не включва само ковид. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Какви пари ще му отпускаме на него, като 

той ги има. Нали той си ги има в бюджета? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ние точно това предлагаме, да му дадем тези 

неусвоени средства, за да може да си плати заплатите, защото няма пациент 

за лечение на случай. Предлагам проф. Салчев да изпрати на д-р Кокалов 

допълнителната информация. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Искам да ми изпрати да видя на няколко 

болници поради каква причина на тях ще им даваме пари, като повечето от 

тях не са ги усвоили. Какво значи даваме? Разрешаваме им да ползват над 

това? И не знам, сигурно трябва да се преразгледа методиката. Не може да 
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се дават така пари на ангро. Искам точно и конкретно да ми се опише за 

всяка болница какво е направила и за какво ги иска парите. Защото 

загубила. Загубила, защото няма пациенти, не защото не може да ги 

приеме. Пациентите не идват. Страх ги е и поради други причини е намалял 

пациентопотокът и той не може да си усвои лимита. Какво ще ме 

заглавичквате, че това било заради ковид, защото лекували ковид. Като 

нямат пациенти, нали затова им даваме 85%? Поне да им даваме да 

покриват работната заплата и повече да не им даваме. Защото така не ми се 

връзват нещата, честно да Ви кажа. Защото всяка една болница може да 

излезе и да каже – ще Ви покажа миналата година имах толкова пациенти, 

сега нямам. Всяка една болница ще каже – спрях заради ковида, дайте ми 

пари. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Не са това мотивите. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние, щом даваме на едните, трябва да дадем 

на всички. Какво не, не? Нали заради ковида не отчитат пациенти, защото 

ги е страх. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Как гласувате по тази точка, д-р Кокалов?  

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Какво е решението по тази точка, защото не 

можах да разбера. Кажете ми какво трябва. Аз се въздържам, аз не знам 

какво гласувам. Честно Ви казах, че по простата причина, че имам 

представа. За мен методиката е порочна. По нашата методика излиза, че 

всяка една болница, която си е намалила дейността поради пандемията, 

трябва да й се дадат пари или да й се разреши в лимита да ползва още пари. 

Ситуациите са различни. Не мога да сравнявам „Пирогов“ и ВМА с други, 

болници, които ми казвате. Защото в „Пирогов“ и ВМА те вече нямат 

легла.  

ЖЕНИ НАЧЕВА: В Търговище имаше над 100 болни този месец. В 

другите областни болници, които са описани в приложението, също. За 
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всяка една от тях имаме доказателства поради каква причина е възникнало 

това обстоятелство. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: В Търговище изведнъж имаше взрив и 

естествено болницата ги пренасочваше не знам къде. Да, разбирам че това е 

чрезвичайна обстановка. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Благодаря за мнението. Ще помоля проф. Салчев 

да изпрати допълнителна информация.  

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Може ли да ми изредите болниците, които 

са по тази методиката. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Те са описани в приложението към 

решението. Имате ги. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: На тази болница какъв и е проблемът? Какъв 

е проблемът искам да знам. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Дават се допълнително средства, за 

да може да си плати заплатите на целия персонал. Отговорих ли? 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Т.е., за заплатите? 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: За друго не знам какво й даваме. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Защото нямат пациенти, нямат приходи, 

нямат нищо. Трябва да си покриват разходите. Всичките ли са от този сорт? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Това са само тези. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Гласувам „за“. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Благодаря Ви, д-р Кокалов. 

По т. 3 от дневния ред 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 
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1. Утвърждава, в приложения към настоящото решение по изпълнители на 

болнична медицинска помощ (БМП), увеличение на средствата за работа 

при неблагоприятни условия по повод на обявена епидемична обстановка 

за м. юли и м. август 2020 г., съгласно т. 7.15 от „Методика за определяне 

на размера на сумите, заплащани от НЗОК на изпълнители на медицинска 

помощ, на дентална помощ и на медико-диагностични дейности за работа 

при неблагоприятни условия по повод на обявена епидемична обстановка“, 

приета съгласно договор № РД-НС-01-4-2 от 06.04 2020 г. за изменение и 

допълнение на Национален рамков договор за медицинските дейности 

между НЗОК и БЛС за 2020-2022 г.  

2. Възлага на управителя на НЗОК да разпореди на директорите на РЗОК 

утвърдените стойности по т. 1 от настоящото решение да се отразят в 

Приложение 2 към сключените индивидуални договори на изпълнителите 

на БМП в месеца на заплащането им. 

ЗА – Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Галя Димитрова, Росица Велкова, д-р 

Иван Кокалов, Григор Димитров, Оля Василева, Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Преминаваме към т. 5 от дневния ред, темата се 

дискутира много. Проф. Салчев, в изпълнение на Закона за бюджета за 

2020 г,. трябваше да ни информира как вървят проверките за събиране на 

информацията за дейността, която е извършена, отчетена, но незаплатена за 

2015 г. и 2016 г. Това, което мога да кажа е, че размерът на средствата, 

които колегите са установили и проверили, възлиза на 70 млн. лв., при 

заложен разходен таван за тази цел на база предварителни разчети и 

анализи 75 млн. лв. Точната сума е 70 452 513 лв. Доколкото разбирам 

колегите от РЗОК са готови с конкретиката по лечебни заведения, дали са 

ни справка, за която благодаря. Справката е приложена към материалите, 
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които гледаме. Може би трябва да изпратим тази информация и в 

Парламента, защото и там имаше въпроси какви резултати сме постигнали, 

във връзка с дебатите по законопроекта. И да се пристъпи към 

реализирането на тези плащания. Споразуменията, които ще се подписват с 

договорните партньори, така, както взехме решение на предишно заседание 

с Вас и след като са изчистени всички спорни моменти, да няма забавяне в 

срок от 1 месец от пописването до реалното изплащане на сумите. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Аз имам чисто правни въпроси. Първото, 

бях го казал и по-рано, че това не са споразумения, а спогодби. Следва да се 

поправи този текст, защото съгласно чл.365 от ЗЗД – „С договора за 

спогодба страните прекратяват един съществуващ спор или избягват един 

възможен спор, като си правят взаимни отстъпки. С взаимните отстъпки 

могат да се създадат, да се изменят или да се погасят и правоотношения, 

които не са били предмет на спора. В такъв случай прехвърлянето на тия 

права се извършва в определената за това форма“.  Моля да се поправи и да 

си бъдат спогодби. Това е формата. Защото иначе ще бъдат 

незаконосъобразни. Цитираме този член, а то е съвсем друго. Спогодба и 

споразумение са две различни неща 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Добре. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Ще го проверя още един път. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Вторият въпрос, който не го разглеждаме 

сега, но той ще възникне, понеже тези, които са завели дела… Тези, които 

не са завели - там няма проблем. Но тези, които са завели дела, те са завели 

дела за четири години. Тук много коректно и благодаря на проф. Салчев, 

всичко изчерпателно е проверено, видяно, сумите са ясни, много добре. 

Спогодбата, която трябва да подпише НЗОК при заведени искове за 4 

години, ще бъде само за сумата за 2015 г. и 2016 г., а какво ще стане с 

останалата сума за 2017 г. и за 2018 г.? 
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ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Г-н Таушанов, няма такива. Всички 

дела са заведени за отделни години. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Въпросът е, че в спогодбата да се 

фиксират сумите само за 2015 г. и 2016 г. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Г-н Таушанов, в четвъртък имам 

среща с директорите на РЗОК, на която отново ще им поясня, че 

спогодбите, независимо за коя година, се сключват година за година. Ако 

дадено лечебно заведение има за 2015 г. и 2016 г., има две различни 

спогодби за всяка година. Тъй че това, което Ви притеснява, няма да се 

случи. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Благодаря. Това исках да го уточним. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: То така е дадена и справката. 

ГРИГОР ДИМИТРОВ: Аз имам въпрос за давността на исковете. 

Дадох конкретен пример на проф. Салчев. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Да, този пример се разгледа, но той е 

вече при приключено дело. Делото е приключило. Съдът е отсъдил и ние 

изпълняваме решението на съда. Нищо повече от това. Това, че съдът е 

отхвърлил иска на болницата поради давност, ние изпълняваме това нещо. 

Няма да плащаме, след като съдът е решил, че е отхвърлил тези плащания. 

Мисля, че г-н Таушанов ще ме подкрепи. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Защото нямат основание поради давност. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Независимо какви са мотивите на 

съда, независимо дали по давност или нещо, ние ще изпълняваме там, 

където има приключили дела, само решенията на съда. Не можем да 

тълкуваме решенията на съда. Това е становището на юристите. Моята 

молба е да утвърдите тези стойности, за да можем утре сутринта да 

подготвим писмата до РЗОК и да започне цялата процедура. Ние 
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административно трябва да започнем да зареждаме и сметката, която е, за 

да се разплащаме. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Нали районните каси ще пишат писмата 

до лечебните заведения, а няма да се очаква лечебните заведения… 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Мисля, че този, който иска да си 

вземе парите, той трябва да си пусне заявление.  

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Да, но Вие ще подадете формата за 

заявление. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Тя е публикувана на сайта. Утре ще 

обявим, че Надзорният съвет е взел решение за разплащане и е утвърдил 

размерите за 2015 г. и 2016 г. Нищо повече няма да предприемаме. 

ОЛЯ ВАСИЛЕВА: Ще успеем ли през 2020 г. да се разплатим с 

болниците? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Категорично. Искам да кажа, че от информацията, 

която Ви представих по т. 1, няма основание да не се разплатим, защото 

единственият начин да не се разплатим е да има недостиг в бюджета. В 

Закона е казано, че до размера на тези средства при наличие на бюджетни 

възможности. Проф. Салчев ни представи информацията, която е свързана 

с проверките, което е другото важно условие. И, след като имаме тези две 

основни условия налице, най-добре би било това нещо да приключи тази 

година, защото не знаем пред какви предизвикателства ще сме изправени 

следващата година. Най-добре е този процес да приключи тази година, 

своевременно. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Защото догодина ще има други дейности. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Аз мисля, че в рамките на месец – 

месец и половина можем да го приключим това нещо. Все пак има 

администрация. 
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ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Нали това беше идеята за месец – месец и 

половина да се приключи с плащанията. Т.е., има такова техническо време. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Да. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Не случайно казахме, че сроковете по молба на 

БЛС са един месец, в този месец подписваме спогодбата и другите 

документи, колегите от районните каси също са направили проверките, 

установили са всички обстоятелства и по тях не би трябвало да има спор. 

Други въпроси? Няма. Който е съгласен да приемем решението да 

стартираме процеса по разплащане, моля да гласува. 

По т. 5 от дневния ред 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Утвърждава одобрените от директорите на РЗОК стойности на 

незаплатените дейности в болничната медицинска помощ за 2015 г. и 2016 

г., установени след проверка от контролните органи на НЗОК/РЗОК, 

съгласно § 1, ал. 4 от Преходни и заключителни разпоредби на Закона за 

бюджета на НЗОК за 2020 г., за всяко лечебно заведение, оказващо 

болнична медицинска помощ, след сключено споразумение по раздел II от 

„Условия и ред в изпълнение на § 1, ал. 4 от Закона за бюджета на НЗОК за 

2020 г. определени съвместно между Националната здравноосигурителна 

каса и Българския лекарски съюз“ № РД-НС-01-2/20.10.2020 г. 

2. Възлага на управителя на НЗОК да разпореди на директорите на РЗОК 

да уведомят лечебните заведения по т. 1 за Условия и ред № РД-НС-01-

2/20.10.2020 г. 

3. Възлага на управителя на НЗОК да упълномощи директорите на РЗОК с 

нарочни пълномощни за сключване на споразуменията по Условия и ред № 

РД-НС-01-2/20.10.2020 г. 
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4. Възлага на управителя на НЗОК за заплащане на дейностите по т. 1 да 

преведе по сметката за чужди средства утвърдената обща стойност по т. 1. 

ЗА – Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Галя Димитрова, Росица Велкова, д-р 

Иван Кокалов, Григор Димитров, Оля Василева, Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Минаваме на следващата точка 6. Ще помоля 

проф. Салчев да каже няколко думи. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Предлагаме на Вашето внимание за 

утвърждаване „Изисквания на НЗОК при лечение на чиста (фамилна) 

хиперхолестеролемия в извънболничната помощ“, „Изисквания на НЗОК 

при лечение на повишена продукция на растежен хормон при акромегалия 

и хипофизарен гигантизъм в извънболничната помощ“, „Изисквания на 

НЗОК за предписване на медицински изделия за приложение с инсулинови 

помпи при захарен диабет тип 1 в извънболничната помощ“. Тези 

изисквания са съгласувани с Българския лекарски съюз. Те нямат 

възражения по тях. Ако имате въпроси? 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Това ни е за утвърждаване, нали така? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да, ако нямате други забележки, моля който е 

съгласен да гласува. Приема се. 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Утвърждава „Изисквания на НЗОК при лечение на чиста (фамилна) 

хиперхолестеролемия в извънболничната помощ“. 



21 

 

2. Утвърждава „Изисквания на НЗОК при лечение на повишена продукция 

на растежен хормон при акромегалия и хипофизарен гигантизъм в 

извънболничната помощ“. 

3. Утвърждава „Изисквания на НЗОК за предписване на медицински 

изделия за приложение с инсулинови помпи при захарен диабет тип 1 в 

извънболничната помощ“.  

ЗА – Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Галя Димитрова, Росица Велкова, д-р 

Иван Кокалов, Григор Димитров, Оля Василева, Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Следващата точка е да разрешим работа на КОЦ 

Бургас с петскен. Министерството, здравната каса и Изпълнителна агенция 

„Медицински надзор“ от доста време работим по този въпрос. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Разрешаваме. Четохме го. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Само че при едно условие – след 

представяне на разрешение за дейност, издадено от министъра на 

здравеопазването. Така се разбрахме и с колегите, тъй като го няма още 

разрешителното за дейност. Ще сключим веднага договор, когато 

представят разрешителното. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Колеги, който е съгласен, моля да гласува. 

Благодаря Ви. 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Разрешава на КОЦ Бургас ЕООД да сключи договор с НЗОК за болнична 

медицинска помощ за изпълнение на амбулаторна процедура № 37 по 

Приложение № 18 от Национален рамков договор за медицинските 
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дейности между Националната здравноосигурителна каса и Българския 

лекарски съюз за 2020 – 2022 г.  

2. Възлага на управителя на НЗОК чрез директора на РЗОК – Бургас по 

изключение да сключи договор с КОЦ Бургас ЕООД, след представяне на 

разрешение за дейност, по медицинска целесъобразност и с оглед 

необходимостта от осигуряване на достъпна и своевременна болнична 

медицинска помощ за населението. 

ЗА – Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Галя Димитрова, Росица Велкова, д-р 

Иван Кокалов, Григор Димитров, Оля Василева, Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: В точка Разни искам няколко теми да споделя с 

Вас. Едната е свързана с предстоящия Анекс към Националния рамков 

договор, за който коментирахме на предишен Надзорен съвет. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Днес изпратих специално писмо до 

д-р Маджаров във връзка с това, тъй като там има няколко уточняващи 

въпроса във връзка с въвеждането на тези бързи тестове, тъй като дойдоха 

протоколи от няколко лаборатории, които искат верификация и т.н. И 

именно това ме накара да изпратя писмото. Очаквам д-р Маджаров, след 

като се декарантинира, да се видим и да ги говорим тези неща. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: И той ли е в карантина? 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Днес ми казаха, че Българският 

лекарски съюз е в карантина. Изпратихме на д-р Маджаров по имейл 

всички неща и чакам утре или вдругиден да ги говорим и ще Ви изпратя 

докъде сме стигнали. Тъй като има въпроси, свързани с така нареченото 

пробовземане, кой ще го прави и къде ще го прави, начинът на отчитане 

след като минават през ковид системата, нашата система трябва… 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Добре, проф. Салчев, като не сме готови, 

няма да го обсъждаме. Като събереш достатъчно информация.. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Аз ще помоля проф. Салчев паралелно с това да 

уточни механизма за договаряне и плащане. Следващата седмица, след като 

от лекарския съюз могат да водят разговори, да уточним механизмите за 

ОПЛ и издаването на тези направления. Останаха два месеца. Другото е да 

вдигнем цените на двете пътеки. Някакви текстове да обсъдим, за да можем 

да ги качим на сайта, да ги гледаме. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Г-жо Начева, ние предложихме 

текстове на лекарския съюз. И сега чакаме писмено да кажат какво. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Те да върнат отговор. Разбрах те. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Давайте нещо, по което трябва да взимаме 

решение, а не с нещо, с което не сте готови. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Проф. Салчев каза, че ще се свърже с 

фармацевтичния съюз относно удължаването на срока на протоколите и 

рецептите, за което пациентите изявиха желание. Но нека той с 

фармацевтичния съюз да уточни как ще се случат нещата, докато не се 

въведат електронните форми на комуникация.  

Другото, което бих искала да предложа на Вашето внимание и да 

помислим, по-скоро молбата е към касата, проф. Салчев, във връзка със 

ситуацията и числата за ковид тези дни и седмици. Ние обмисляме редица 

мерки и други дейности, но екипите на РЗИ на места съвсем не могат да се 

справят с дейността си. Моята молба в оперативен план към проф. Салчев е 

там, където може, екипи от РЗОК да подпомогнат работата на РЗИ, дори и 

от техническа гледна точка – въвеждане на информация, чисто 

административна работа с по-ниско квалифициран персонал, т.е. този, 

който не е ангажиран с приемането на отчети, да окажем съдействие в този 
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труден момент. Защото, наистина, дори и в София ситуацията е такава, че 

имаме 200 човека, от които половината заразени в РЗИ, а знаете какви са 

цифрите на заразените лица. Много ще сме благодарни, ако колегите от 

РЗОК на оперативен принцип, тук не става въпрос за командироване на 

граница или даване на такива дежурства, а просто да работят известно 

време за изпълнение на някои административни задачи на РЗИ. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Г-жо Начева, извинявай, но това трябва да 

бъде планово. Проф. Салчев може да вземе решение, ако РЗИ, тези, които 

се задъхват, в края на краищата се обърнат към националната каса и кажат 

– примерно РЗИ в София, Пловдив или Варна – не ни достига персонал за 

тази и тази дейност. И тогава може да се разпорежда. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Те са се обърнали. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Към кого са се обърнали? Аз нямам 

информация, като член на Надзорния съвет. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Аз Ви представям на Вашето внимание… 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ти ни представяш обща информация, че се 

задъхват и т.н. Кои са тези, да знаем с какво се задъхват и какво трябва да 

направим. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: В червените зони се задъхват за разнасяне на 

предписания за карантина, с въвеждане на информация в ковид системата, 

за отговори по телефона на лица, които са карантинирани и с всички други 

задачи, които се опитвам в един момент да делегирам и към 

общопрактикуващите лекари да изпълняват. И тъй като нещата са съвсем 

динамично нарастващи, в последните дни и седмици хората се обърнаха и 

днес, и вчера към нас за съдействие. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ако е нещо, което иска някаква медицинска 

култура, разбирам. Но ако са някакви общи дейности, извинявайте, само 
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касата и РЗОК могат… В общините има достатъчно хора, които могат да 

внасят нещо, да разнасят и т.н. Т.е., не толкова квалифицирани неща. 

Защото всеки един от РЗОК има някаква дейност. Всеки един от РЗОК, ако 

го пратим някъде, ще му закъса работата. Ако са общи работници, 

разбирам. Аз мисля, че по този начин не могат да се решават нещата. 

Трябва конкретно всяко едно РЗИ да каже в какво отношение и каква 

помощ иска, за да може да се види община ли ще е, каса ли ще е. Защото, аз 

пак казвам, не може персонал, който е квалифициран, да извършва някаква 

дейност, да ходи да разнася листчета или да отговаря по телефона. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: РЗИ ще си кажат, защото във всяка област те имат 

своето специфично очакване. Но тъй като те нямат юрисдикция над РЗОК, 

чрез нас с д-р Пенков молбата ми е, говорили сме и с проф. Салчев по тези 

въпроси, молбата ми е и от негова страна да има инструкция към РЗОК, да 

се свържат с колегите от РЗИ, да уточнят налага ли се график за съвместни 

проверки на хоспитализирани пациенти, дистанционно или на място .. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Това е направено. Утре пак ще го 

направим. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: График за въвеждане на информация и ред други 

неща, които са различни във всяка област спрямо спецификата, 

заболеваемостта и ангажиментите. И от тази гледна точка, за да не губим 

време, аз поставих генерално въпроса, за да има нашата подкрепа проф. 

Салчев, за да може той да се свърже с РЗОК … 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Г-жо Начева, извинявай, че те прекъсвам, но 

ако Вие с проф. Салчев ще решавате някои проблеми, хайде като завършим 

нашето заседание си го решете, защото аз тук не виждам какво отношение 

мога да взема. Аз казвам, че трябва да бъде организирано. Да, шефът на 

РЗИ с шефа на РЗОК. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Благодаря Ви, това исках. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Извинявайте, ама ние тук слушахме някаква 

полемика между Вас. Съберете се и решете въпросите. Аз не мога да наредя 

на проф. Салчев нищо в момента.  

ОЛЯ ВАСИЛЕВА: Аз смятам, че трябва да има солидарност. 

Колеги, извинявайте, че се намесвам, но ние сме хора и категорично 

виждаме как изнемогват някои. Ако има възможност, без да поставяме в 

риск хората, нека да си съдействат. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Тя солидарността е с общината и с други 

организации. Зависи каква помощ. Нито мога да въздействам на РЗОК, 

нито на общините. Шефът на РЗИ трябва да каже трябва ми еди какво си. 

Може да се обърне към община, към нас, за да получи помощ. Който може, 

ще окаже. Какво значи солидарност? Хайде да си разкъсаме дрехите, щото 

работим в здравеопазването. 

ОЛЯ ВАСИЛЕВА: Г-жа Начева каза, че РЗИ имат нужда от помощ. 

Тя с това започна разговора.  

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Каква е помощта? 

ОЛЯ ВАСИЛЕВА: Административна, до колкото разбирам аз. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Административна, някой да нанася някаква 

информация. 

ОЛЯ ВАСИЛЕВА: Това разбирам аз. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Съвместни проверки на хоспитализирани 

пациенти и други решения, които на местно ниво съвместно могат да 

обединят усилия за сключване на договори и т.н. Заповядайте, проф. 

Салчев. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Към БАЗП се обръщат много пациенти за 

PCR-тестовете, което означава, че на национално ниво не е изяснено какво 

става с пациента след положителен PCR-тест?  Какво да прави пациентът –  
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в карантина ли излиза? Чакал РЗИ три дена, никой не му се обажда, никой 

не идва при пациента. Какво да прави пациентът,  за това да бъде 

информиран?  Бавят се представителите на РЗИ, да се свързват с 

пациентите, за да им дават предписания, да поставят под карантина и в 

какъв срок, и при какви условия тя ще бъде „вдигната“? Може би в тази 

насока Министерството на здравеопазването следва да направи засилена 

кампания за пациентите и през медиите, и чрез пациентските организации. . 

Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: Направено е преди един месец и е качено на 

сайта. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Д-р Пенков, това го направете, защото 

постоянно ни питат в БАЗП през телефони, сайт и други. С това ще се 

облекчи и работата на РЗИ, за да не ги заливат постоянно  с подобни 

въпроси, които очевидно не са ясни за гражданите, които очевидно стават 

все повече с положителни PCR-тестове. Пациентите не получават отговор и 

от координационния център за Covid 19. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Дали може да кажа няколко думи? 

Във връзка с това имахме съвещание с директорите на РЗОК, в четвъртък 

пак имаме съвещание с директорите на РЗОК. Всички работят съвместно с 

РЗИ. Пуснал съм, например, в една от областите два автомобила на РЗОК, 

които заедно с хората, които работят там, да подпомагат съответното РЗИ, 

да проверяват карантинирани и т.н. Там, където РЗИ изпрати официално 

искане до директора на РЗОК, той ни уведомява и ние казваме какво ще 

бъде. Тъй че не сме отказвали и ще се продължава да се прави това нещо. 

Тъй че, ние каквото можем правим, правим го на местно ниво. Всички 

директори на РЗОК са информирани и знаят какво да правят, и ще 

продължат да го правят. Тъй че аз поемам ангажимента там, където може, 

ще помагаме на РЗИ. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да, благодаря. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Плюс това, доколкото разбрах днес от 

министъра на отбраната, и армията е готова да помага. Не е само РЗОК. 

Има община, има най-различни организации, които биха могли да помагат. 

Защото г-жа Василева говори за солидарност, но тя се отнася за цялото 

общество, а не само за касите. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Така е. И тогава да отправим призив от страна на 

МЗ. Въпросът е, че има някои функции, които се допълващи между двете 

институции. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз, доколкото разбрах от проф. Салчев, той 

е взел адекватно решение и се движат нещата.  

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ние сме водили много разговори с проф. Салчев. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Щом сте водили, той е взел адекватното 

решение. Той ти каза, че съвместно РЗОК и РЗИ, ако имат нужда си 

помагат. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Нещо друго по т. Разни има ли?  

ОЛЯ ВАСИЛЕВА: Имам въпрос. Министър Ананиев каза, че има 

буфер от 664 млн. лв. за здравеопазване. Г-жо Начева, ако знаете нещо и 

можете да споделите? Каза, че е заделен буфер. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: От международни програми. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Всяко едно министерство, съгласно този текст, ще 

бъде задължено да задели 10% от своите бюджетни средства, които са 

предвидени за 2021 г., без да има право на разходи по тях и с решение на 

Министерския съвет, и мотивация от страна на Министерството на 

здравеопазването и НЗОК, постановление на Министерски съвет в рамките 

на тези средства, които са заделени в този буфер, могат да се предоставят 

допълнително средства по бюджета на НЗОК и на РЗИ за предпазни 

средства, медицински дейности, лекарства и други нужди, които се появят 
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при задълбочаване и продължаване на извънредната епидемична 

обстановка. Ако се налагат допълнителни плащания, свързани с ковид 

ситуацията. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Това ли ще бъде субсидията от бюджета? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: В това се състои? Защото ние гласувахме да 

има субсидия, да има допълнително, но не знаехме как се формира. Сега 

разбираме от теб технологията. Всеки ще си задели 10% от бюджета. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Огледално в нашия проектозакон за бюджета ще 

допълним текст, защото когато го приехме не беше готов Законът за 

държавния бюджет, където казваме, че по реда на Закона за държавния 

бюджет НЗОК може да предоставя допълнително средства… 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Нямаме друго нещо да обсъждаме? 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Аз нямам. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Благодаря Ви, колеги. Закривам заседанието. 

 

Заседанието приключи в 19.00 часа 

 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 

НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК: 

 

ЖЕНИ НАЧЕВА 

 

 

 

Изготвил: 

Д. Беличева 


